
روز  که  ای  نامه  تفاهم  طبق  برخورداری:  سمیه  صنعت-  اخبار 
شهردار  حناچی   پیروز  بین  تهران  میلاد  برج  در  آذرماه  نوزدهم  دوشنبه 
تهران و محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات امضا شد تهران با تحولی 
عمیق به شهری هوشمند تبدیل خواهد شد که این امردر راستای تطبیق 

زندگی مردم با فن آوری های روز بسیار مهم و کارآمد است.
هفته تهران هوشمند طبق برنامه از چهاردهم آذر با ماراتن خلاقیت 
اموزشی  های  کارگاه   ، شهرتهران  مشکلات  حل  در  نویسی  برنامه  و 
رونمایی  و  شهری  هوشمند  های  آوری  فن  مرکز  افتتاح   ، هوشمند  شهر 
و  همایش  دومین  برگزاری  با  و  شده  آغاز  هوشمند  شهر  دستاوردهای  از 

نمایشگاه تهران هوشمند امروز به کار خود پایان می دهد. 
شهردار تهران در دومین همایش و نمایشگاه »تهران هوشمند« گفت: 
هوشمندسازی  حوزه  در  دیرباز  از  که  کند  می  افتخار  تهران  شهرداری 
پیشقدم بوده است.پیروز حناچی در آئین افتتاح دومین همایش و نمایشگاه 
»تهران هوشمند« که با حضور محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات و 
شهر  اسلامی  شورای  رئیس  رفسنجانی  هاشمی  محسن  اطلاعات،  فناوری 
مدیران  از  جمعی  و  اسلامی  شورای  مجلس  نماینده  مافی  پروانه  تهران، 
شهری برگزار شد، با بیان اینکه اعتقاد دارم ریشه حل بسیاری از مسائل، در 
فرهنگ پرافتخار این دیار نهفته است و کافی است به این فرهنگ مراجعه 
کنیم و درس بگیریم، اظهار کرد: در صفحه اول کتاب های درسی ما شعری 
نوشته بود مبنی بر اینکه »توانا بود هر که دانا بود«. براین اساس قدم بعد 
از دانایی، اقدام و حرکت برای حل مشکل است.شهردار تهران با قدردانی 
از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات و اظهار امیدواری نسبت به اینکه این 
ادامه داد: جناب  همایش نشانه ای از شروع همکاری های گسترده باشد، 
وزیر در انتهای سخنانشان گفتند »به اتفاق جهان می توان گرفت«. واقعیت 
این است که حل بسیاری از مشکلات شهر راهی جز بهره گیری از کمک و 

یاری شهروندان ندارد.
وی با اشاره به نظرسنجی های صورت گرفته در خصوص مهم ترین 
مشکلات تهران از دید شهروندان، عنوان کرد: بنابر نظرسنجی های صورت 
گرفته، از نظر مردم آلودگی و ترافیک دو مشکل عمده تهران است که می 
توان با مشارکت شهروندان آن ها را حل کرد. حرکت نمادینی هم که به 
تاکید کردیم و سر و صدای  بر آن  عنوان »سه شنبه های بدون خودرو« 
بخواهیم  اگر  که  کند  می  اشاره  این  به  درحقیقت  کرد  پا  به  هم  زیادی 

مشکلاتمان را حل کنیم باید با همکاری یکدیگر باشد.
حناچی با تاکید بر اینکه پایداری زیست پذیری، کاهش آلاینده های 
هوا، ایجاد عدالت و برخورداری از خدمات برای همه، از اهداف اصلی شعار 
»تهران شهری برای همه« است، گفت: لازمه این کار مدیریت شرافتمندانه 
و هوشمند است. چارچوب کلی این برنامه بر مبنای شهر خلاق قرار گرفته 

است و شهر خلاق، تفکر خلاقانه را در تهران تعقیب می کند. 
شهردار تهران همچنین به سیاست افزایش شریان های اصلی عبوری 
در تهران اشاره کرد و یادآور شد: افزایش شریان های اصلی تهران به معنای 
افزایش تقاضای سفر در شهر است، باید قدری به راه طی شده بیندیشیم و 
از تجربیات خود درس بگیریم. یادمان باشد برای اینکه تهران شهری خلاق 
شود لازم است در سه محور فرهنگ، ساختار و زیرساخت های شهری به 

صورت مستمر تحول ایجاد شود.
وی تاکید کرد: تحول فرهنگی در نگرش نیروهای شهرداری و تحول 
ساختاری در پذیرش فرایندهای نوآورانه، جایگزین بوروکراسی اداری خواهد 
موضوع  این  به  بی توجهی  مدیریت شهری  آشیل  پاشنه  باشد  یادمان  شد. 

است که به شهر آسیب می زند. 
های  فناوری  از  استفاده  در  زیرساختی  تحول  اینکه  بیان  با  حناچی 

نوظهور به عنوان مهم ترین محرک باید مورد توجه مدیران ارشد شهرداری 
باشد، تصریح کرد: شهر تهران این افتخار را داشته که از دیرباز در این عرصه 
پیشقدم بوده و از دوره های گذشته سرمایه گذاری های بسیاری در این 
زمینه کرده است، اما تغییراتی که در دنیا در حال وقوع است بسیار سریع تر 
است. به عنوان مثال 15 سال پیش هیچ تلفن همراهی امکان جا به جایی 
دیتا را نداشت، اما امروز این اتفاق به راحتی می افتد. بر این اساس، تحولات 
اخیر نعمت های نوظهور هستند و حرکت به سمت شهر هوشمند به عنوان 

یک زیرساخت الزامی است.
در  دیجیتال«  »گپ  نرویم  هوشمندسازی  سمت  به  اگر  افزود:  وی 
انتظارمان است بنابراین باید به این نکته توجه کنیم که حرکت به سمت 
شهر هوشمند ضروری است. امروز تهران درگیر چالش های مختلف است. 
با فرایند دیجیتال  از قدیم هم گفته می شد در آینده نزدیک کسانی که 
همراهی نکنند دچار بیماری »گپ دیجیتال« خواهند شد و این گپ امکان 

پیشرفت را می گیرد و بر این اساس باید آن را به حداقل برسانیم.
شهردار تهران در بخش دیگری از سخنانش با اشاره به اینکه تحولاتی 
گفت:  آورد،  می  وجود  به  را  تغییراتی  است  آمده  وجود  به  تجارت  در  که 
اگر این تحول عظیم اتفاق بیفتد و 311 هزار واحد تجاری نتوانند با این 
به  تهدید شود.  یه یک  تبدیل  تواند  می  امر  این  کنند،  پیشرفت همراهی 
خرد  تجارت های  بر  را  خودش  تاثیر  دیجیتال  فناوری  توسعه  صورت  هر 
هم گذاشته است. در این شرایط، ترندی بودن تحولات بسیار اهمیت دارد.

حناچی با بیان اینکه امروز شاهدیم که حتی مادربزرگ ها هم با تبلت 
فراوانی  تهران درگیری های  اضافه کرد: در حال حاضر  اسنپ می گیرند، 
همچون آلودگی هوا و آب و عدم توازن منطقه ای دارد. با این وجود، ما در 
تهران توسعه بسیاری داشتیم به طوری که 25 درصد تولید ناخالص کشور 
در 2 درصد منطقه جغرافیایی در تهران اتفاق می افتد و این به معنای آن 
از استعداها  اتفاق نیفتاده و بسیاری  است که در سایر نقاط کشور توسعه 
و قابلیت ها در سایر نقاط کشور نادیده گرفته شده است. در واقع، توسعه 
تهران می تواند یک تهدید باشد چرا که در تمام کشور به این اندازه توسعه 

وجود ندارد.
مرحله  پنج  شهرها  هوشمندسازی  اینکه  بر  تاکید  با  تهران  شهردار 
در  اول  قدم  گفت:  است،  ریزی  برنامه  یعنی  اول  مرحله  در  تهران  و  دارد 
هوشمند سازی شهر ایجاد دسترسی راحت به دیتاها برای مردم است، اما 
نکته مهمی که وجود دارد این است که سایر بخش های دولت نیز باید در 
این زمینه همکای کنند. در تمام کشورهای دنیا دولت متولی ایجاد بستر 
برای اطلاعات مشترک و ایجاد بیگ دیتا است و بقیه بخش های جامعه در 
آن بستر، اطلاعات خود را ارایه می دهند. برهمین اساس انتظار داریم که 
دولت در این زمینه به ما کمک کند و امیدواریم فصل جدیدی از کمک به 
تمام شهرداری های کشور آغاز شود که این امر در نحوه اداره امور تاثیرگذار 
خواهد بود.حناچی در ادامه به برخی از مشکلات شهرداری تهران اشاره و 
عنوان کرد: یکی از مشکلات شهرداری تهران، درآمد است که امیدروارم با 
لایحه جدیدی که دولت به مجلس داده است درآمد پایدار مناسبی برای 
شهر تهران و سایر شهرهای بزرگ ایجاد شود. علاوه بر این لایحه، براساس 
کار عمیقی که همکارانم انجام دادند، صدور مجوزها، واگذاری حق امتیاز، 
دفعات  تعداد  ازای  به  پرداخت  و  درآمد  گذاری  اشتراک  به  اموال،  فروش 
یا  از دو  ما حداکثر  منابع شهرداری است که  از خدمات، مجموع  استفاده 
سه عنوان از این موارد استفاده می کنیم. با این حال، امیدوارم با توجهی 
که در دولت به حل مشکل مالی شهرداری ها می شود، بتوانیم بر مشکلات 
مالی فایق بیاییم .وی با اشاره به موضوع بافت های فرسوده در شهر تهران 
نیز بیان کرد: موضوع بافت های فرسوده نیازمند توجه ویژه است. در شهر 
تهران در عمق زیر ده متر آجر پیدا می شود و این یعنی در تهران بارها در 
طول تاریخ زلزله اتفاق افتاده است. از این رو، باید یاد بگیریم چگونه با زلزله 

مواجه شویم و هوشمندانه پیشگیری کنیم.
الزام  به سمت شهر هوشمند یک  امروز حرکت  افزود:  تهران  شهردار 
 . شویم.  قایل  تفاوت  هوشمند  و  الکترونیک  شهر  بین  باید  البته  و  است 
هوشمندی شهر و دسترسی آزاد به دیتاها بسیار موثر است، ایجاد درآمدهای 

پایدار نیز بسیار مهم است و باید منابع جدیدی را در شهر تعریف کنیم. 
حناچی همچنین به توافق شهرداری تهران و وزارت ارتباطات و فناوری 
اطلاعات اشاره کرد و گفت: امیدوارم این توافق آغاز خوبی برای همکاری ما 

باشد تا بتوانیم تهران را شهری بهتر برای مردم کنیم.
شهردار تهران در پایان صحبت هایش به پدیده بلاک چین یا اینترنت 
را  موضوع  این  فناوری  سازمان  در  همکارانم  کرد:  تصریح  و  پرداخت  اشیا 
دنبال می کنند، چرا که گفته می شود تحولاتی که اینترنت اشیا در زندگی 
مردم ایجاد می کند بسیار زیاد است و مانند اینترنت زندگی مردم را تغییر 

خواهد داد.
محسن هاشمی رییس شورای شهر تهران نیز در این همایش درباره 
هوشمند شدن تهران می گوید هوشمندسازی شهرها درجهان، امروزه امری 
بگیرد  قرار  نیز دراولویت  تهران  ابرشهر  باید در  این موضوع  مهم است که 
وضروری دانست که سازمان فاوای شهرداری تهران هرچه زودتر مواردی را 
که امکان هوشمندسازی دارند را اولویت بندی کرده وبرای توسعه شهری 
هوشمند اقدام نماید.وی افزود با توجه به زیاد بودن قوانین و بخشنامه ها 
راهکارهای بسیاری برای انجام آنها وجود دارد اما با مکانیزه شدن بخشنامه 
ها و کم کردن آن ها می توان جلوی رانت و فساد را گرفت وبا اصلاح ساختار 

و یک مدیریت هوشمند از آن کاست.
او گفت شهردار تهران در امر هوشمندسازی تنها نیست و نقش سازمان 
فاوای شهرداری پررنگ تر است اما شورای شهر نیز به این امر کمک خواهد 
استانداردهای  باید  و  المللی است  بین  کرد زیرا تهران یک شهر فراملی و 

لازم را به دست بیاورد.
محمدجواد آذری جهرمی وزیر ارتباطات هم درهمایش تهران هوشمند 
از اقدام شهرداری برای هوشمند شدن ابراز خوشحالی بسیار کرد و گفت : 
از اقدامات شهرداری تهران به ویژه سازمان فاوای شهرداری تقدیر میکنم و 
شهرداری تهران در حال حاضر در جمع آوری و پردازش داده های  شهری 
هوشمند عمل می کند ودر مسیر درستی قرار گرفته و به منظور تسهیل در 
این امرنگاه سنتی مدیران باید به سوی استفاده از ابزارهای فناوری اطلاعات 

برود و شهرداری در این امر توانمند است.
کیوسک های هوشمند و ارائه وای فای رایگان در برخی مناطق شهری 
و سامانه »تهران من« نمونه هایی از خدمات هوشمند شهری تهران است. 

بررسی کاربردهای بلاکچین و خدمات هوشمند
 در نخستین روز از دومین همایش تهران هوشمند کاربردهای بلاک 

چین و خدمات هوشمند از نشست های تخصصی این همایش برگزار شد.
کاربردهای  و  مقررات  تنظیم  نظام  شامل  نشست  این  محورهای 
خدمات  و  مالی  صنعت  رسانه،بانک،  انرژی،  کاربردها:  بررسی  بلاکچین، 
بود که  توسعه کاربردها  نهایت موانع و چالش های  عمومی و شهری و در 
فضای  ملی  مرکز  ارتباطات،  وزارت  از  مسوولانی  و  سخنرانان  حضور  با 

مجازی،بخش خصوصی و...بررسی و تبیین شد.
در این نشست نگاه به بلاکچین با هدف توسعه کسب و کار، رسانه و 

مدیا بررسی شده و مورد بحث قرار گرفت. 
استقبال از کارگاه »آزمایشگاه شهر هوشمند، زیرساخت نوآوری«

زیرساخت  هوشمند،  شهر  »آزمایشگاه  عنوان  با  آموزشی  کارگاه 
نوآوری« هم در روز ابتدایی همایش بین المللی »تهران هوشمند« در برج 
میلاد برگزار شد. دمیتری کارانداین، مدیر پروژه آزمایشگاه شهر هوشمند 
و  شهر  این  در  مدیریت  شیوه های  درباره  آموزشی  کارگاه  این  در  مسکو 
کارانداین، شناسایی  کارگاه،  این  در  داد.  توضیح  آن  بر  ساختارهای حاکم 
تشریح  را  داده ها  از  درآمدزایی  مدل  و  نگهداری  هزینه های  جمع آوری،  و 
کرد و گفت: مدل های نوآوری در دو قالب باز و بسته تعریف شده است که 
و  دانشگاه ها  استارتاپ ها، شتاب دهنده ها،  با  و همکاری  ارتباط  باز،  نوع  در 

شرکت های نوآور تعریف شده و ثمربخش خواهد بود. 
وی در این کارگاه که با استقبال علاقه مندان، دانشجویان و متخصصان 
حوزه های مربوط به شهر هوشمند مواجه شد، پاسخگوی سوالات حضار در 
خصوص شاخص های ارزیابی کیفیت سرویس ها در شهر هوشمند مسکو و 

مدل های درآمدزایی از هوشمندسازی شهرها بود.

شهردار تهران: لازمه تحقق شعار »تهران شهری برای همه«، مدیریت هوشمند است

پیش به سوی تهرانی هوشمند

انتقاد کم سابقه 
روحانی از 
مخالفان برجام 
FATF و

محدودیت تراکنش های بانکی برای هر کد ملی؛

شفافیت از راه محدودیت!
همتی :  از امروز به بعد بانک مرکزی با بانک هایی که بالاتر از 20 درصد سود سپرده پرداخت کنند، به شدت برخورد خواهد کرد

می گوییم FATF باشد یا نباشد، یک 
نفر نمی گوید اگر FATF باشد یعنی 
20 درصد ارزان تر، اگر FATF نباشد 
یعنی 20 درصد گران تر. کسی که شعار 
می دهد هزینه اش را هم پرداخت کند، 
نمی شود در این کشور یک نفر در نهاد یا 
ارگانی شعار بدهد و آثار شعارش را برای 
مردم ترجمه نکند، باید ترجمه کنیم
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سرمقاله

  مصطفی داننده
روزنامه نگار

رقبای روحانی در تاکسی 
این روزها انتقاد کردن از حسن روحانی، آسان ترین کار دنیاست. همانطور که در 
روز دانشجو رقبای » شیخ دیپلمات« یعنی سید ابراهیم رییسی، محمد باقر قالیباف و 

سعید جلیلی به صورت آزادانه به انتقاد از رییس جمهور پرداختند.
سخنرانی های آنها درســت مانند نطق های انتخاباتی بود. درست مانند کسانی که 
در تاکسی نشســته اند و فقط انتقاد می کنند تا زمانی که به مقصد برسند. البته آنها 
حق دارند. هر سه آنها در دو انتخابات ریاست جمهوری 92 و 96، از روحانی شکست 

خوردند و حالا شاید بهترین زمان برای تسویه حساب با روحانی است.
آنها سخنرانی کردند اما به یک نکته اشاره نکردند و آنهم این مسئله بود که اگر رییس 

جمهور بودند با این وضع مملکت چه می کردند؟
رفتار ترامپ با ایران و برجام  که با آمدن رییسی یا قالیباف تفاوتی با امروز نداشت. 

شاید حتی تند تر هم می شد و ما دوستان اروپایی خود را هم از دست می دادیم.
بله، حرف های قشنگ زدن و گلایه کردن در دانشگاه کاری ندارد. رقبای روحانی اگر 
می خواهند بگویند حق آنها بود  که رییس جمهور ایران باشند نه حسن روحانی، باید 

راهکار خود را برای اداره کشور ارائه دهند.
کاش آقای رییسی در سخنرانی خود به این نکته اشاره می کرد که اگر رییس جمهور 
بود با سیاست های تحریمی ترامپ علیه ایران چه می کرد؟ او می گفت با کشورهای 
اروپایی چه برخوردی داشت؟ چه سیاستی را برای برخورد با عربستان انتخاب می کرد؟

روحانی در جریان انتخابات سال 92 گفت راه حل مشکلات کشور، مذاکره و توافق 
بر سر برنامه هسته ای ایران اســت. خوب شما هم بگویید راهکارتان برای برون رفت 

ایران از این شرایط چیست؟
به نظر می رسد مردم دیگر از حرف شنیدن خسته شده اند. همانطور که در بالا اشاره 
کردم، سخنرانی کردن این روزها راحت ترین کار است اما مردم احتیاج به کسانی دارند 

که مرد عمل باشند و بتوانند مشکلات کشور را حل کنند.
لطفا این دوســتان به صورت مکتوب و شــفاهی برنامه های خود برای مقابله با 
سیاست های تحریمی آمریکا علیه ایران  را در اختیار رسانه ها و دولت قرار بدهند 
تا همه بدانند اســتراتژی کســانی که امروز خوب حرف می زنند برای اداره بهتر 

کشور چیست؟
به طور مشــخص بگویید موافق مانــدن ایران در برجام هســتید یا بر این باور 
هســتید که جمهوری اســلامی باید با توجه به رفتارهای آمریکا از برجام خارج 
شــود. یا اگر موافق ماندن ایران در برجام هســتید، با اروپایی های چه می کنید 
و چگونه با آنها مذاکره می کنید که راه هــای دور زدن تحریم های آمریکا را برای 

ایران مشخص کنند؟
چگونه قیمت خودرو را پایین می آورید؟ چگونه با بالا رفتن هر روزه قیمت ها مقابله 

می کنید؟
فضای سیاسی این روزها به تاکسی گونه است. همه حرف می زنند و کسی راهکار 
ارائه نمی دهد. هیچ کس به یاد نمی آورد که با حرف زدن گره ای باز شــده باشد. پس 

کمتر حرف بزنیم و بیشتر راهکار ارائه بدهیم.

به مناسبت روز جهانی سرطان کودک برگزار می شود

پنجمین همایش بین المللی مسئولیت اجتماعی 
شرکت ها در محک

پنجمین همایش بین المللی مسئولیت اجتماعی شرکت ها به مناسبت روز جهانی 
سرطان کودک 6 و 7 اسفند ماه با محوریت »مدل های برنامه ریزی، مدل های اجرا و 

استاندارهای گزارش دهی« در مؤسسه خیریه محک برگزار می شود.
نزدیک به یک دهه دغدغه ترویج مسئولیت اجتماعی

آراسب احمدیان، دبیرهمایش و مدیرعامل مؤسسه خیریه محک با بیان اینکه 
این سازمان در مقدمه اولین برنامه استراتژیک خود، در سال 1385 به موضوع ترویج 
مسئولیت اجتماعی تأکید کرده است، گفت: »نخستین گام تحقق این هدف برگزاری 
نمایشگاه پوستر با موضوع سرطان کودک و مسئولیت پذیری اجتماعی شرکت ها در 
سال 1388 بود و پس از آن مقرر گردید هر دو سال یک بار به مناسبت جهانی سرطان 
کودک )15 فوریه( همایش بین المللی مسئولیت اجتماعی شرکت ها با هدف ترویج 

این مفهوم نوین با همکاری بنگاه های اقتصادی و جامعه مدنی برگزار شود.«
ادامه  گذشته  سال های  در  شده  برگزار  همایش های  رویکرد  بیان  با  احمدیان 
اجتماعي  بین المللي مسئولیت  و دومین همایش  اولین  داد: »مؤسسه خیریه محک 
و  شرکت ها  اجتماعی  مسئولیت  محوریت  با   1391 و   1389 سال  در  را  شرکت ها 
سرطان کودک برگزار کرد. این همایش  در سال 1393 با رویکرد توسعه پایدار و در 
به عملی در حوزه مسئولیت اجتماعی  تئوری  از مرحله  با رویکرد گذر  سال 1395 

برگزار شد.«
پنجمین همایش مسئولیت  در  »امسال  بیان کرد:  این همایش همچنین  دبیر 
و  اجرا  مدل های  برنامه ریزی،  مدل های  چون  محورهایی  شرکت ها  اجتماعی 
قرار  بررسی  و  بحث  مورد  اجتماعی  مسئولیت  زمینه  در  گزارش دهی  استانداردهای 
خواهد گرفت. گروه های هدف این رویداد تخصصی صاحبان صنایع، اتاق های بازرگانی، 
بنگاه های اقتصادی، دولتمردان و سیاست گذاران، اساتید و دانشجویان حوزه مدیریت و 
اقتصاد، مدیران ارشد و متخصصان شرکت های خصوصی و دولتی با تمرکز بر فعالیت 
بین المللی  همکار  مؤسسات  و  مردم نهاد  سازمان های  اجتماعی،  مسئولیت  حوزه  در 

خواهند بود.«
قابل اعتمادترین شاخص ارزیابی و سنجش CSR در جهان 

احمدیان با اشاره به برپایی کارگاه این همایش که در روز دوم و با هدف معرفی 
گزارش دهی استاندارد بر اساس مدل GRI، شناسایی شاخص ها و مفاهیم اصلی آن 
در ارائه گزارشات سازمان ها برگزار می شود، افزود: »در این کارگاه سنجش تأثیرگذاری 
برنامه ها و سیاست گذاری نهادها و شرکت ها در زمینه های اجتماعی، اقتصادی و زیست 
با  متناسب  می توانند  ذیربطان  آن  موجب  به  و  می گیرد  قرار  ارزیابی  مورد  محیطی 
نیازهایشان به اطلاعات دقیق و شفافی دسترسی یابند. لازم به ذکر است گزارش دهی 
ارزیابی و سنجش در  اعتمادترین شاخص  امروزه به عنوان قابل  این مدل  بر اساس 
جهان شناخته شده و در برگیرنده حوزه های فعالیتی در زمینه هایی چون اقتصادی، 
محیط زیست، نیروی کار، حقوق بشر، جامعه و مسئولیت پذیری در قبال محصولات و 

خدمات هر سازمان تولید کننده و هر نهاد ارائه دهنده خدمات است.«
عملیاتی سازی پروژه های مسئولیت اجتماعی

دبیر این همایش همچنین با اشاره به همراهی اتاق های بازرگانی کشور، اساتید 
دانشگاهی معتبر جهان و ایران، مؤسسه پژوهش و برنامه ریزی آموزش عالی وزارت 
علوم، تحقیقات و فناوری و همچنین سازمان مدیریت صنعتی در برگزاری همایش 
مشترک  »پروژه های  افزود:   1397 سال  شرکت های  اجتماعی  مسئولیت  دوسالانه 
ایجاد  سویه  دو  رابطه ای  اقتصادی  مؤسسات  و  خیریه ها  بین  اجتماعی  مسئولیت 
می کند و سرمایه اجتماعی سازمان های مردم نهاد در کنار سرمایه اقتصادی بنگاه ها 

قرار می گیرد.
شرکای  بلکه  نیستند،  معامله  یک  طرفین  گروه  دو  گفت  می توان  بنابراین 
استراتژیک یکدیگر محسوب می شوند که برای رسیدن به هدف مشترکی که خلق 
شک  بی  می کنند.  تلاش  است  جامعه  در  اجتماعی  و  اقتصادی  جدید  ارزش های 
برگزاری  بین المللی  و  ملی  شرکت های  و  سازمان ها  متخصصان،  همراهی  بدون 
قدردانی  آنها  ارزشمند  تلاش  و  همراهی  از  که  نیست  مقدور  رویدادی  چنین 

می کنیم.«
احمدیان در پایان به افتتاح مرکز پذیره نویسی سلول های بنیادی خون ساز محک 
در حاشیه چهارمین همایش مسئولیت اجتماعی شرکت ها اشاره کرد و گفت: »کمک 
اهدایی بنگاه اقتصادی در این پروژه زمینه تولید ارزش افزوده  را برای محک و ایشان 
فراهم کرد چرا که با ایجاد این مرکز، فرصت زندگی برای افراد زیادی ایجاد شده است. 
به عبارتی این مشارکت تنها یک بار مورد استفاده قرار نمی گیرد بلکه در آینده و با 
توسعه این مرکز و ارائه خدمات درمانی تخصصی در حوزه پیوند، ظرفیتی برای ارائه 

خدمات به همه بیماران نیازمند به پیوند ایجاد می شود.«

سقوط آزاد قطعه سازان
که  دارد  در کشور  قطعه  تولید  نامطلوب  از وضعیت  خبرها حاکی 
متاسفانه تقلای قطعه سازان برای از بین بردن موانع داخلی نتیجه ای 
ندارد در این خصوص با رئیس هیات مدیره انجمن قطعه سازان خراسان 
رضوی به گفتگو پرداختیم.محمد مهدی شکور زاده ، شرایط تولید قطعه 
را بسیار نامطلوب خواند و گفت: شرکت های قطعه ساز به صورت سقوط 
نقدینگی  و  اولیه  مواد  تامین  توان  و  هستند  نیرو  تعدیل  حال  در  آزاد 
خودروسازان  که  است  حالی  در  این  و  ندارند  را  گردش  در  سرمایه  و 

مطالبات گذشته را پرداخت نمی کنند...
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ضعف در تنوع کالاهای صادراتی
تنوع  نظر  از  ایران گفت: متاسفانه  توسعه تجارت  سرپرست سازمان 
کالایی در صادرات ضعیف هستیم.  محمدرضا مودودی سرپرست سازمان 
توسعه تجارت ایران در همایش معرفی صادرکنندگان نمونه، اظهار کرد: امروز 
آمریکا به طور مستقیم وارد جنگ تمام عیار اقتصادی با ایران شده است و 
نمونه مدرنی از جنگ را شاهد هستیم که بدون شلیک حتی یک گلوله به 
دیگر کشورها حمله می شود.مودودی خاطرنشان کرد: اروپا نتوانسته نقش 
موثر خود را با وجود تاکیدی که در زمان مذاکرات برجام داشت، ایفا کند. 
اروپا انتظارات ایران را برآورده نکرده است و ما باید روی پای خود بایستیم...

 رهبری پیش بینی کرده بودند 
بیداری اسلامی به اروپا سرایت می کند

رئیس قوه قضاییه با اشاره به اعتراضات گسترده در فرانسه،گفت: رهبر معظم انقلاب سال ها 
قبل پیش بینی کرده بودند که موج بیداری اسلامی در کشورهای اسلامی ساکن نخواهد ماند و 
به اروپا نیز سرایت خواهد کرد.آیت الله آملی لاریجانی در جلسه مسئولان عالی قضایی با اشاره به 
عملیات تروریستی روز پنجشنبه در چابهار، شهادت دو تن از ماموران نیروی انتظامی را تسلیت 
گفت و ضمن ابراز همدردی با خانواده این شهدا و آرزوی شفای عاجل برای مجروحان این حادثه 

تصریح کرد: همه می دانیم که این حرکت های تکفیری - وهابی از کجا نشات می گیرد...


